

Instructions for Filing an Annual Business Return

(Form 28)

Under Part XXIV of *The Corporations Act*



Manitoba Financial
Services Agency

Securities Commission
Financial Institutions
Real Estate

A trust corporation, loan corporation, extra-provincial trust corporation or extra-provincial loan corporation must file an Annual Business Return (Form 28) within **90** days after the end of its fiscal year.

A late filing fee of **\$ 200.00 per day** will be assessed if the Annual Business Return is received after the 90-day period allowed.

The following instructions are for specific sections of the form. Please type or print.

1. The Manitoba Corporation number is the Registry number provided on the Certificate of Registration issued by Manitoba Companies Office.
4. Include an address for the attorney for service. Manitoba incorporated trust and loan corporations should mark this "N/A".
6. For each new director attach information on other directorships held, and on whether the director is affiliated with the corporation. When a director is an officer, employee or shareholder of the corporation or of a body corporate that is a shareholder of the corporation the director is affiliated with the corporation. Please attach a separate page if space on the form is not sufficient.
9. Provide a copy of any changes made to the by-laws of the corporation since the last Annual Business Return was filed.
 - (c) The corporate organization chart should show all affiliated bodies corporate.
 - (d) A fee of \$5,000.00 must accompany the Annual Business Return. Make your cheque payable to the Minister of Finance of Manitoba. Payments can also be made by Electronic Fund Transfer (please see enclosed instructions).
11. The Annual Business Return must be signed by the proper officer(s).

In addition to this Annual Business Return, an annual return must be filed with the Companies Office.

Send the fully completed Annual Business Return, accompanying information and the fee to:

Financial Institutions Regulation Branch
500 – 400 St. Mary Avenue
Winnipeg, Manitoba R3C 4K5

Questions: Call: (204) 945-2542
 Fax No: (204) 945-0330
 Email: creditunions@gov.mb.ca



Les corporations de fiducie, les corporations de prêt, les corporations de fiducie extra-provinciales et les corporations de prêt extra-provinciales doivent déposer un compte rendu annuel dans les **90** jours suivant la fin de leur exercice.

Un droit de **200 \$ par jour** est exigible pour tout compte rendu annuel reçu après le délai imparti.

Prière de dactylographier ou d'écrire lisiblement à l'encre en caractères d'imprimerie.

1. Le numéro de la corporation au Manitoba constitue le numéro de la corporation.
4. Donner l'adresse du procureur désigné aux fins de signification. Les corporations de fiducie et de prêt constituées au Manitoba doivent inscrire <<s.o.>>.
6. Fournir pour chaque nouvel administrateur des renseignements concernant les autres postes d'administrateur occupés et préciser s'il fait partie du groupe de la corporation. Un administrateur est considéré comme faisant partie de ce groupe s'il est un dirigeant, un employé ou un actionnaire de la corporation ou d'une personne morale qui est un actionnaire de la corporation. Veuillez joindre une page séparée si l'espace sur le formulaire n'est pas suffisant.
9. Fournir également une copie des modifications apportées aux règlements administratifs de la corporation depuis le dépôt du dernier compte rendu annuel.
 - c) L'organigramme doit indiquer toutes les personnes morales qui font partie du groupe de la corporation.
 - d) Un droit de 5 000 \$ doit accompagner le compte rendu annuel. Faire le chèque à l'ordre du ministre des Finances du Manitoba.
11. Le compte rendu annuel doit être signé au nom de la corporation par ses dirigeants autorisés.

En plus du présent compte rendu annuel, un rapport annuel doit être déposé auprès de l'Office des compagnies.

Faire parvenir la demande ainsi que les renseignements et le droit exigés à l'adresse suivante :

Réglementation des institutions financières
400, avenue St. Mary, bureau 500
Winnipeg (Manitoba) R3C 4K5

Renseignements : (204) 945-2542
Télécopieur : (204) 945-0330
Email: creditunions@gov.mb.ca